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The Chairman: It basically cornes down to two main 
areas, if I read you right. Mr. Poyen. One is the flow
through share having a base of $1 if it is $1 invested. The 
preferred shares in regard to the taxable versus non- 
taxable companies.
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Mr. Poyen: That is correct, Madam Chair, in respect of 

financing of the industry.
There are other matters that we have dealt with in our 

response to the White Paper on Tax Reform, but I do not 
think we need deal with them today, although, if you 
would like me to, we would certainly be willing to do so. 
But they are non-financing issues, which was the thrust I 
think you were interested in.

The Chairman: Yes, specifically. Does IPAC have an 
appointment with the Finance and Economic Affairs 
committee, for sitting down with them and presenting 
your proposal? I know you have mailed in your 
submission.

Mr. Poyen: We do. We have been asked to appear in 
Edmonton a week today at 9 a.m..

Mr. Gervais: I gather that you mentioned earlier that 
you are not at odds with the white paper, but you would 
like a certain change made in the Income Tax Act. Am I 
reading you correctly? If a certain change were made in 
the Income Tax Act, would the white paper then be 
acceptable to you?

Mr. Poyen: In respect of the flow-through shares, that 
is correct. There are other provisions, of course, in the 
white paper that we need to. . .

The Chairman: As Mr. Thomson said, it basically 
comes down to raising equity for your capital-intensive 
high risk.

Perhaps, in the last few minutes, Mr. Poyen, you would 
like to address the other areas in regard to your industry 
today.

Mr. Poyen: In respect of the white paper?
The Chairman: Also in regard to the National Energy 

Board’s statement on September 9, where we have done 
away with the surplus test. Certainly this must be a boon 
for you. Mr. Todd mentions the peaks and valleys in 
regard to the grants in the royalty regime within the 
province of Alberta. We have had certain incentives given 
to the royalty regime and some of these, perhaps, will be 
terminating in the near future. Could you review those?

Mr. Poyen: I might defer to Mr. Todd, if it would be 
appropriate. Madam Chair.

Mr. Todd: 1 might speak, first of all, to the National 
Energy Board decision. The National Energy Board 
decision was quite in line, if you like, with the position

| Translation\
à vous assurer que du jour en lendemain, nous serions 
forcés de payer des impôts, beaucoup d’impôts.

La présidente: Si j'ai bien compris, il y a donc deux 
grandes questions, monsieur Poyen. Tout d’abord, vous 
voulez que si l’on investit 1.00$, la déduction de l’action 
accréditive soit de 1.00$. Il y a également la question des 
actions privilégiées des compagnies imposables par 
rapport à celles qui ne le sont pas.

M. Poyen: En effet, madame la présidente, en ce qui 
concerne le financement du secteur.

Nous avons abordé d’autres aspects du Livre blanc sur 
la réforme fiscale, mais je pense pas que nous ayons à en 
traiter aujourd’hui, sauf si vous y tenez, évidemment. 
Nous sommes à votre dispostion. Il s'agit d’aspects non 
reliés au financement, le sujet qui vous occupe 
particulièrement.

La présidente: C’est juste. l’IPAC doit-elle rencontrer le 
Comité des finances et des affaires économiques pour lui 
faire part de ses propositions? Vous avez envoyé votre 
mémoire par la poste.

M. Poyen: Oui. Nous devons comparaître devant lui à 
Edmonton dans une semaine, à 9 heures.

M. Gervais: Si je comprends bien, vous ne reprochez 
rien au Livre blanc, mais vous souhaiteriez qu’une 
modification soit apportée à la Loi de l’impôt sur le 
revenu. Avec cette modification, vous seriez prêt à 
accepter le Livre blanc, n'est-ce pas?

M. Poyen: Oui, pour ce qui est des actions accréditives. 
Il y a d’autres propositions du livre blanc que nous 
voudrions. . .

La présidente: Comme M. Thomson l’a expliqué, il 
s’agit pour vous de trouver le capital-actions nécessaire 
aux entreprises à haut risque et à forte concentration de 
capital.

Au cours des quelques minutes qui restent, vous 
pourriez peut-être, monsieur Poyen, nous parler des 
autres points qui concernent votre secteur.

M. Poyen: Toujours dans le contexte du Livre blanc?
La présidente: Également à la suite de la déclaration de 

l’Office national de l’énergie en date du 9 septembre 
relativement à la disparition de l'excédent. Vous avez dû 
vous en féliciter. M. Todd a parlé des fluctuations des 
subventions au titre du régime des redevances en Alberta. 
Certains des stimulants accordés au régime des redevances 
sont appelés à disparaître bientôt. Pouvez-vous examiner 
la situation avec nous?

M. Poyen: Je m’en remets à M. Todd, si vous le 
permettez, madame la présidente.

M. Todd: Je vais d’abord parler de la décision de 
l’Office national de l’énergie. Cette décision s’inscrit dans 
la ligne de pensée de l’IPAC. Depuis plusieurs années,


